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آزادی خواه سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس: 

مدیریت وزارت صمت نگران کننده است؛مجلس رسیدگی می کند

حمایت از نخبگان ؛ از شعار تا عمل 
چقدر راه است؟

ســرویس سیاسی- سوالاتی درباره وضعیت 
نخبگان در کشورمان مطرح است. آیا آمار صحیحی 
از تعــداد نخبگان در داخل و خارج کشــور وجود 
دارد؟ تلاش ها برای ایجاد سازوکار برای سامان دادن 
به وضعیت نخبگان به کجا منتهی شده است؟ پاسخ 
این ســوالات و سایر ملاحظاتی که به رشد و حفظ 
نخبگان این کشور منجر می شود، در گزارش پیش رو 

بررسی خواهد شد.
چرا نخبــگان ایرانی از کشــور خارج 

می شود؟
ناصر باقری مقدم، قائم مقام بنیاد ملی نخبگان 
چنــدی پیش اعلام کرده بود که در پایگاه اطلاعاتی 
بنیاد ملی نخبگان ۵۰ هزار نفر نخبه شناســایی شده 
اســت. تا به حال ۲۷۰۰ نخبه به کشور برگشته اند و 
۱۰ هزار نخبه از کشــور رفته اند. یعنی بیست درصد 
نخبگان ایرانی همچنان در خارج از کشــور هستند، 
بماند شــمار زیادی از پژوهشگران ایرانی صاحب 
نام که گرچه نخبگی آن ها ثبت نشــده اما مشارکت 
قابل توجهی در شــاهراه های صنعتی، پزشــکی و 
عملی جهان دارند و کشورمان نفعی از حضور آن ها 
نمی برد.  همچنین طبق آمارها جمعیت دانشجویان 
ایرانی در خارج از کشــور طی ســال های ۲۰۰۰ تا 
۲۰۱۹ با افزایشی ۳.۴ برابری همراه بوده و از ۱۷.۴۴۷ 
نفر در ســال ۲۰۰۰ به ۵۹.۵۸۵ نفر در ســال ۲۰۱۹ 
رسیده است. باتوجه به این آمارها و همچنین تاکید 
مقام معظم رهبری شــاید بد نباشد که به مهمترین 
دلایل این خروج از کشــور و همچنین راه هایی که 
می توان با توجه به آن بیش از پیش از نخبگان حمایت 
کرد نگاهی بیاندازیم؛ از همین رو نیز به سراغ دو تن 
از نمایندگان ادوار مجلس رفتیم تا نظر آنها را در این 

زمینه جویا شویم.
وقتی »اولویت دادن به نخبگان« در حد 

شعار مانده است
محمد علی وکیلی عضو هیئت رئیسه مجلس 
دهــم در این زمینه به ما گفت: در همه ادوار به دلیل 
حاکمیت رابطه بر ضابطه و تقدم مناســبات فامیلی 
،گروهی و سیاسی بر مناسبات تخصصی ، علمی و 
نخبگی شــعار اولویت دادن به نخبگان در حد شعار 
مانده اســت. با این حال در گذشته فضای عمومی 
کشور بیشتر به طرف اهتمام به تخصص و نخبگان 
رفت، اما در شــرایط امروز فضای عمومی کشور و 
فضای حاکم بر دســتگاه های اجرایی به دلیل تقدم 
شعار های تند و اولویت دادن به ظواهر عرصه بیش 
از بــر نخبگان تنگ شــده و نوعی مهجوریت برای 
نخبگان ایجاد شده است. وی ادامه داد: امروز به جای 
اینکه  جایگاه های علمی کشور به نخبگان داده شود 
شــاهد اولویت دادن شاخص های کاملا غیر علمی 

مبتنی بر ظاهر سازی های سیاسی هستیم.
این عضــو مجلس دهم دربــاره راه حل این 
موضوع نیز بیان کرد: فضای کشور باید از این فضای 
سیاسی صرف تغییر کند. امروز شرایط کشور سیاسی 
است و در این فضا چیزی که در چرخ سیاست زدگی 
له خواهد شد شایستگی خواهد بود. اگر روزی اراده 
ملی بر این شــد که به سوی تقدم شایستگان برویم 

حتما نخبگان هم بر صدر خواهند نشست.
اســتار تاپ ها یک شــروع خوب برای 

فعالیت نخبگان در داخل کشور است
ســید حسین نقوی حســینی عضو کمیسیون 
امنیــت ملی مجلس دهم نیز در این باره به ما گفت: 

نخبگان هر کشــور ســرمایه های اصلی آن کشور 
هستند به ویژه در تکنولوژی های جدید این نخبگان 
هســتند که باید این فنون تازه را به دست بیاورند و 
آن را به صورت ابتکاری به منحصه ظهور برسانند. 
به ویژه در کشــور ما که در حال توسعه است 
و بــا توجه به ظرفیت هایی کــه دارد هدف گذاری 
کرده اســت که در منطقه کشــور اول در زمینه علم 
و تکنولوژی باشــد که بسیاری از دستاورد های این 
موضوع هم دیده شــده اســت. وی ادامه داد: چهار 
زمینه باید برای رشــد و نمــو و اثرگذاری نخبگان 
تــدارک دیده شــود؛ زمینه اول حضــور آن ها در 
عرصه های علمی و فناوری اســت که در این زمینه 
معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور وظیفه دارد 
شــرایط را فراهم کند و پیشرفت های خوبی هم در 
زمینه استار تاپ ها شاهدیم که مجموعه های بسیار 
خوبی هستند؛ بنابراین در زمینه اول پیشرفت هایی 
داشــته ایم که البته کافی نیست برای مثال وقتی ما در 
زمینه ای مانند صنعت خودرو انقدر ضعیف هستیم 
و محصــولات مان قابل رقابت نیســت یعنی هنوز 
نتوانســتیم فضا را برای حضور نخبگان و بهبود این 

شرایط ایجاد کنیم.
نقوی حسینی ادامه داد: بستر دوم زمینه اشتغال 
آن ها در حوزه های علمی و به ویژه دانشگاه ها است 
که رهبری در این زمینه گلایه هایی هم داشتند و کاملا 
درست است؛ زیرا  اگر دانشگاه ها نخبگان را به عنوان 
اعضای هیات علمی جذب کنند می توانند در مراکز 
علمی دانشــگاه ها به رشد فناوری های نوین کمک 
کنند و هم باعث دستیابی آن ها به علوم جدید خواهد 
شد، زیرا دانشــگاه ها می توانند فضای لازم را برای 
ارتقا سطح علمی نخبگان و دسترسی آن ها به علوم 
جدید فراهم کنند؛ بنابراین دانشگاه ها و مراکز علمی 
پژوهشــی مکان خوبی برای جذب نخبگان است 

که باید در این زمینه اهتمام جدی صورت بگیرد .
حکایــت اختراعاتی که به حال خود رها 

شدند

این نماینده ادوار مجلس افزود: موضوع سوم 
هم فراهم سازی دستیابی آن ها به علوم جدید هست 
که  پژوهشگاه ها و مراکز علمی باید این بستر را فراهم 
کنند.نکته چهارم هم موضوع قوانین است و مجلس 
بایــد مجموعه قوانینــی را تهیه کند که از نخبگان و 
محصولات علمی آن ها حمایت کند. نقوی حسینی 
با یادآوری یک مثال بیان کرد: من در همان زمانی که 
نماینده بودم مراجعات بســیاری از نخبگانی داشتم 
که اختراعاتی داشتند حتی ثبت اختراع هم شده بود، 
اما حمایتی از آن ها نشــده بود و در نهایت معاونت 
علمی و فناوری رئیس جمهور هم به آن ها گفته بود 
که سرمایه گذار پیدا کنید و این اختراعات ثبت شده 
را به محصول تبدیل و به بازار عرضه کنید. یعنی فرد 
پس از ثبت اختراع رها می شــد که به نظرم در اینجا 
قانون باید به کمک نخبگان بیاید و مجموعه قوانینی 

را مجلس تصویب کند تا از این ها حمایت شود.
لایحــه  حمایــت از نخبگان کــه دولت 

می تواند به مجلس بفرستد 
این فعال سیاســی با اشاره به اقدامات مجلس 
دهــم بیان کرد: تا جایی که خاطر دارم طرح قانونی 
در حمایــت از نخبگان در مجلس دهم به تصویب 
رســید که البته زمانش گذشــته و ابتدای راه بودیم 
که باید این قانون الان  جامع تر و کامل شــود. نقوی 
حســینی در پایان با اشــاره به وظیفه دولت در این 
زمینه نیز تاکید کرد: دولت می تواند لایحه جدیدی 
را بر اساس منویات رهبری به مجلس ارائه کند، زیرا 
مجلس طرحی را که  ارائه می کند اگر بار مالی داشته 
باشد و نیاز به ردیف اعتبار دولت داشته باشد به بن 
بســت می خورد و شورای محترم نگهبان هم آن را 
رد می کنــد، اما اگر دولت لایحــه بیاورد و بار مالی 
آن را پیــش بینی کند می تواند به حضور نخبگان در 
عصه های علمی و فنــاوری کمک کند.  و در پایان 
باید گفت البته که حس میهن دوســتی نخبگان نباید 
از مســئولیت مقامات ذی ربط در بــرآورده کردن 

انتظارات آن ها کم کند.

سرویس سیاسی- ســخنگوی کمیسیون 
کشــاورزی مجلس شــورای اســلامی گفت: 
علیرغم آنکه برای شخص »فاطمی امین« احترام 
قائل هستم اما شرایط وزارت صمت اصلًا خوب 
نیســت، از این رو مجلس بــه وضع مبهم وزیر 

صمت رسیدگی خواهد کرد.
حجت الاســلام احد آزادیخواه سخنگوی 
کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شــورای اسلامی در پاســخ به این سوال که آیا 
وزیر صمت ابقاء شده است؟ گفت: حقیقت این 
است که ما از عملکرد رضا فاطمی امین به عنوان 
وزیر صمت راضی نیســتیم. من به عنوان یکی از 
نمایندگان مجلس می گویم اتفاقات ناخوشایندی 
در وزارت صنعت، معدن و تجارت در حال رخ 

داده است.
وی افزود: این موضوع را در جلسه با محمد 
مخبر معاون اول رئیس جمهور نیز مطرح کردم. 
متأســفانه واردات بی رویه برخی از کالاهایی که 
ممنوعیــت واردات دارند و تولید داخلی آنها را 
در کشور داریم از طریق معاونان وزارت صمت 
صورت می گیرد. این حجم از واردات آن هم در 
رابطه با کالاهایی که تولید داخلی دارند از طرف 
برخــی از معاونیــن وزارت صمت واقعاً نگران 

کننده است.
آزادیخــواه تصریح کــرد: همچنین نوعی 
لجاجــت در رویــه و عملکرد ایــن وزارتخانه 
مشــهود است که بر سطح مدیریت در این حوزه 
سایه انداخته است. این موضوع نیز جای نگرانی 

دارد چرا که در عملکرد تأثیر خواهد گذاشت.
سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 

طبیعی در مجلس در پاسخ به این پرسش که چه 
مصادیقی از واردات بی رویه در دســت دارید؟، 
عنوان کرد: این موضوع مصادیق بســیاری دارد. 
بــرای مثــال در حوزه صنایع ســلولزی حدود 
۴۵ کارخانــه و واحــد تولید داخلــی داریم که 
 در حــال تأمین صد درصد نیاز داخلی کشــور 

هستند.
وی ادامه داد: علیرغــم فعالیت واحدهای 
تولید داخلی در حوزه سلولزی و تولیدات کافی 
آنها، نامــه محرمانه ای از طرف آقــای برادران 
معــاون صنایع عمومــی وزارت صمت مبنی بر 
»رفع ممنوعیت واردات« در این حوزه ارســال 
شده که به قول معروف حال همه بخش تولیدی 

را گرفته است.
آزادیخواه خاطرنشان کرد: البته معاون اول 

رئیس جمهور در این باره دســتور صریح برای 
توقف این مســئله را داده است اما بنا بر اطلاع، 
متأســفانه کماکان ثبت ســفارش برای واردات 
در ایــن حوزه صورت می گیرد. از این دســت 
مصادیق، موارد دیگری نیز وجود دارد که نشــان 
دهنده اتفاقات نگران کننــده در این وزارتخانه 

است.
سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعی مجلس در پاسخ به این سوال که بالاخره 
تکلیف استیضاح وزیر صمت چه می شود؟ بیان 
کــرد: علیرغم آنکه برای شــخص آقای فاطمی 
امیــن احترام قائل هســتم اما شــرایط وزارت 
صمــت اصلًا خوب نیســت، از این رو مجلس 
 به وضــع مبهم وزیر صمت رســیدگی خواهد 

کرد.

باتوجه به تاکید مقام رهبری و مسئولان مبنی بر حمایت از نخبگان شاید بد نباشد که به راه های حمایت از نخبگان در کشور نگاهی بیاندازیم.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
اردبیل در مجلس گفت: در حوزه خودرو ۷ 
ماه از سال گذشته اما آیین نامه واردات هنوز 
تعیین تکلیف نشده است، یک نفر می گوید 
تصویب شده، دیگری می گوید ایراد دارد. 
این نشــان می دهد کــه اراده برای بحث 
واردات خودرو براســاس قانون تصویب 

شده وجود ندارد و دست دست می کنند.
صدیف بــدری نماینده مردم اردبیل 
و یکی از امضاءکنندگان اســتیضاح وزیر 
صمت ، درخصوص اعــلام وصول این 
استیضاح در صحن علنی، گفت: براساس آیین نامه مجلس اگر تعداد امضاءکنندگان 
اســتیضاح بیش از ۱۰ نفر باشد، هیات رئیســه باید آن را به کمیسیون تخصصی 
مربوطه ارجاع دهد. در خصوص استیضاح وزیر صمت هم با توجه به اینکه مهلت 

دو ماهه ای که داده شده بود به اتمام رسیده، مجددا این استیضاح به جریان افتاد.
وی درخصوص علت ارجاع مجدد به کمیسیون و بعد به صحن اظهار داشت: 
در خصوص استیضاح قبلی، دولت یک مهلت دو ماهه از مجلس گرفت و بر همین 
اســاس استیضاح باید روند جدید را طی می کرد که مجددا درخواست استیضاح 
امضاء و به هیات رئیسه تحویل داده شد و توسط هیات رئیسه به کمیسیون ارجاع 

شد و اکنون با پایان مهلت قانونی در صحن علنی اعلام وصول شده است.
بدری درخصوص اصرار نســبت به این اســتیضاح با گذشــت ۳ ماه، ابراز 
داشت: برداشت شخصی من این است که دغدغه های استیضاح کنندگان در حوزه 
ماموریت های وزارت صمت هنوز مرتفع نشده است و مردم هم دغدغه هایی در 

حوزه کاری وزارت صنعت معدن و تجارت دارند که هنوز پابرجاست.
وی اظهار داشت: برای مثال در حوزه خودرو ۷ ماه از سال گذشته اما آیین نامه 
واردات هنوز تعیین تکلیف نشده است، یک نفر می گوید تصویب شده، دیگری 
می گوید ایراد دارد. این نشان می دهد که اراده برای بحث واردات خودرو براساس 

قانون تصویب شده وجود ندارد و دست دست می کنند.
وی افزود: در بحث کیفی سازی خودرو اتفاقی رخ نداده، ما در مقابل جان مردم 
مسئول هستیم، حدود ۱۷ هزار نفر سالانه تلفات جاده ای ناشی از تصادف داریم؛ 
علل و عوامل را کارشناسان بهتر می توانند تشریح و تبیین کنند اما این خودروهای 

بی کفیت و ارابه های مرگ هم در نقش قابل توجهی در این عدد دارند.
نماینده مردم اردبیل خاطرنشــان کرد: برنامه هایی که وزیر صمت ارائه کرده 
بود، عملی نشــده است و ما در حوزه خودرو اقدامات عملیاتی از ایشان ندیدیم. 
در حوزه مدیریت بازار هم می گویند قیمت تمام شــده بالاست، خودروی مشابه 
۱۰ ســاله خارجی قیمتش نصف این قیمتی است که این ها تولید می کنند آن هم 
با این کیفیت. بالاخره این ها خواســته و دغدغه مردم است و باید این ها را جواب 
بدهند چراکه حرف هایی که زده بودند و برنامه هایی که نوشتند، محقق نشده است.

بدری خاطرنشان کرد: البته این استیضاح و امضای ما هم به معنای عزل ایشان 
نیست، ایشان باید بیاید به نمایندگان توضیح بدهد و اگر مجلس قانع شد و صلاح 
دانست، به وزیر رأی اعتماد مجدد می دهد و اگر قانع نشد هم که استیضاح می شود.

سرویس سیاســی- عضو هیئت 
مدیره کانون های شوراهای اسلامی کار 
سراســر کشــور گفت: با توجه به اینکه 
امســال حقوق نسبت به ساهای گذشته 
بیشتر افزایش پیدا کرد اما به دلیلِ تورم بالا 
اثری در زندگی کارگر نداشــت. به طور 
مثال، دارویی که من فروردین ماه ۷هزار 
و پانصد تومان می گرفتم الان ۱۷هزار رو 
و ۵۰۰ تومان شده است؛ یعنی بالای ۷۰ 
درصد گران شده است. این گرانی را در 
بخــش مواد خوراکی و شــوینده ها هم 
می توان دید. علی اصلانی )عضو هیئت مدیره کانون های شوراهای اسلامی کار 
سراسر کشور( در خصوص لزوم ترمیم حقوق کارگران گفت: گروه کارگری 
شــورایعالی کار چندین بار درخواســت ترمیم حقوق کارگران را داشته اند اما 

متاسفانه در این ۴۰ سال ما هیچ وقت چنین چیزی ندیده ایم. 
اصلانی به افزایش نرخ تورم و افزایش قیمت ها اشاره کرد و گفت: با توجه 
به اینکه امسال حقوق نسبت به ساهای گذشته بیشتر افزایش پیدا کرد اما به دلیلِ 
تورم بالا اثری در زندگی کارگر نداشت. به طور مثال، دارویی که من فروردین 
ماه ۷هزار و پانصد تومان می گرفتم الان ۱۷هزار رو و ۵۰۰ تومان شــده است؛ 
یعنی بالای ۷۰ درصد گران شــده اســت. این گرانی را در بخش مواد خوراکی 
و شوینده ها هم می توان دید.  عضو هیئت مدیره کانون های شوراهای اسلامی 
کار ادامــه داد: در حــال حاضر مردم قدرتِ خرید ندارند و طبعا ظرفیتِ تولید 
شــرکت ها هم پایین می آید. بنابراین به نوعی ترمیم حقوق کار سختی است و 

راضی به این کار نمی شوند. 
اصلانی بیان کرد: ســال گذشــته نیز حقوق کارکنان دولت ۵۰درصد در 
میانه ی ســال افزایش پیدا کرد و امســال دوباره در میانه ی سال افزایش یافت. 
بــا توجه به این افزایش حقوق، حداقل حقوق کارکنان ۶۶۰۰ تومان و حداقل 
حقوق کارگران در صورت داشــتنِ یک ســال سابقه ی کار ۵۷۰۰ تومان است 
که اگر ســابقه کار را نداشــته باشند از این هم کمتر می شود.  وی بیان کرد: این 
بی عدالتی در مورد حقوق بانشستگان کشوری و لشگری از یک طرف و تامین 
اجتماعی از طرف دیگر نیز وجود دارد. دولت باید این ناعدالتی را از میان بردارد. 
عضو هیئت مدیره کانون های شوراهای اسلامی کار تاکید کرد: حقوقی که 
کارگران می گیرند تنها کفاف ده روز از ماه را می دهد. قیمت مسکن از ابتدای 
سال حدود ۶۰ درصد افزایش یافته و برآمدن از پس هزینه های زندگی با حداقل 
حقوق غیرممکن است.  اصلانی به وضعیت درمان کارگران و بازنشستگان نیز 
اشاره کرد و گفت: کارگران و بازنشستگان از درمان غیرملکی تامین اجتماعی 
ناامید شده اند و تقریبا هیچ امکانی و امتیازی در بیمارستان های غیر ملکی ندارند 
با این اوصاف تنها در بیمارســتان های تحت پوشش تامین اجتماعی می توانند 
خدمات بگیرند. این در حالی اســت که آن ها بسیاری اوقات مجبور می شوند 

به آن بیمارستان ها هم مراجعه کنند و هزینه ی درمان را از جیب خود بدهند. 
وی ادامه داد: با این اوصاف کارگران و بازنشستگان وضع خوبی ندارند. 
ما از دولت می خواهیم چاره ای بیندیشــد و حداقل امسال قبل از شروع بحث 

حقوق، برای کارگران ترمیم حقوق در نظر بگیرد.

بدری نماینده مجلس:

اراده ای برای واردات خودرو و تنظیم
 بازار وجود ندارد

عضو هیئت مدیره کانون های شوراهای اسلامی کار سراسر کشور:

افزایش حقوق، اثر خود را از دست داده، 
دستمزد کارگران را ترمیم کنید

جرم انگاری 

شمشیر عدالت اسلامی 

تخلیه انرژی 

بیلبوردهای پژمان جمشیدی 

علی دایی 

در بن بست 

شواهد کافی داریم

بدون پیچیدگی 

اقتصاد سوئیس 

اخبار ویژه ...

عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات گفت: استفاده و فروش فیلترشکن ها غیر 
مجاز اســت، ولی متاسفانه جرم انگاری نشده است. زارع پور تاکید کرد: تلاش 
هایی صورت می گیرد تا اســتفاده از فیلترشــکن ها علاوه بر غیرمجاز بودن، به 
ســرعت جرم انگاری هم شود. او توصیه کرد که مردم تا آنجایی که می توانند از 

فیلترشکن ها استفاده نکنند.

حجت الاســلام محمدجعفــر منتظری دادســتان کل کشــور گفت: 
اغتشاشگران بدانند از شمشیر عدالت اسلامی نمی توانند فرار کنند، مجازات 
ناامنی مجازات سبکی نیست و با متجاوزان و اغتشاشگران برخورد قاطعی 

خواهد شد.

بیژن نوباوه وطن نماینده مردم تهران گفت:  هرچیزی که قانون داشــته 
باشد باید طبق قانون با آن برخورد شود. ما اعتقاد داریم که در بسیاری موارد 
قانون نداریم. بســیاری از افراد می خواهند رفتار مسالمت آمیز داشته باشند. 
یکسری هنجارشکن و قانون شکن می آیند و جو را به هم می ریزند. باید سره از 
ناسره معلوم شود. من در کشورهای اروپایی و آمریکا بودم؛ برخی می خواستند 
بــه دولت اعتراض کنند، تقاضای برگزاری تجمع را تحویل می دادند، بعد از 
آن مجوز داده می شــود و سپس دستگاه امنیتی و پلیس می آید و از معترضان 
حفاظت می کند. الان هم این قانون در وزارت کشور وجود دارد اما بسیاری 
از اعترضات اجازه قانونی ندارد. ما باید به سمت قانون برویم؛ به سمت اینکه 
مطالبات خود را قانونی مطرح کنیم. اینکه معترضان حرف خود را بزنند، هیچ 
اشکالی هم ندارد اما باید قانونی باشد. به صورت قانونی اعتراض کن. پلاکارد 

دستت بگیر و شعار هم بده. ما با این موضوع هیچ مشکلی نداریم.
نوباوه وطن تصریح کرد: من در کشورهای اروپایی با چشم خودم دیدم، 
بعضــی از تظاهرات را خود دولت هــا راه می اندازند، چون می خواهند این 
پتانســیل ها و انرژی مردم تخلیه شود، هیچ اتفاقی هم نمی افتد. به طور مثال 

الان مگر جلیقه زردها اعتراض نمی کنند؟ 

همشــهری نوشــت: پس از جمع آوری بیلبورد هــای تبلیغاتی علی 
دایی، مهران مدیری و شــهاب حسینی، بیلبورد های پژمان جمشیدی هم 
از ســطح شــهر جمع آوری و مجوز پخش تیزر های تبلیغاتی او هم باطل 
شد. یک منبع آگاه در رابطه با جمع شدن بیلبورد های پژمان جمشیدی از 
ســطح شهر گفت: اداره ارشاد اســتان تهران دستور لغو این مجوز را داده 
و شــرکت کارفرما نیز این بیلبورد های تبلیغاتی را از ســطح شــهر جمع 

آوری کرده است.

علی دایی در اینستاگرام به ۱۰ میلیون فالوئر رسید و بعد از علی کریمی، 
تبدیل به دومین ورزشکار ایرانی شد که به ۱۰ میلیون دنبال کننده در اینستاگرام 

می رسد.

مدیرکل آژانس اتمی مدعی شد به دلیل محدودیت دسترسی بازرسان 
خود به تأسیســات هســته ای ایران در ماه های اخیر، اطلاعات مهمی را در 
اختیــار ندارنــد.در ادامه ادعاهای مقامات اروپایــی و آمریکایی درباره به 
بن بســت رســیدن مذاکرات رفع تحریم های ایران در وین و اظهار بدبینی 
نســبت به هرگونه حصول توافق بین طرف های شرکت کننده، آژانس اتمی 
نیــز این ادعاها را تکرار کرد.»رافائل گروســی« مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی مدعی شــد مذاکرات درباره توافق هسته ای ایران که بین ایران 
و طرف های اروپایی و غیرمســتقیم با آمریکا در وین انجام شد، به بن بست 

رسیده است.

طبق گــزارش منابع خبری، ســخنگوی اتحادیه اروپا مدعی شــده 
بروکســل شــواهد کافی برای تحریم ایران به خاطر آنچه ارســال پهپاد به 
روســیه خوانده شــده را در اختیار دارد. به گزارش رویترز، یک سخنگوی 
اتحادیه اروپا مدعی شد »اتحادیه اروپا در حال کار برای )اعمال( تحریم های 
جدید علیه ایران بعد از جمع آوری شواهد کافی مبنی بر اقدام ایران در ارائه 
پهپادهای مرگبار به روسیه برای استفاده در اوکراین است«.»نبیلا ماسرالی« 
سخنگوی جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در ادامه این 
ادعا، افزود: اکنون که شــواهد کافی خود را جمع کرده ایم، کار در شــورای 
اروپا با توجه به پاسخ روشن، سریع و محکم اتحادیه اروپا در جریان است.
مقامــات اوکراینــی، اروپایی و آمریکایی در روزهای اخیر ســر و صدای 
 زیادی را در خصوص آنچه ارسال پهپادهای ایرانی به روسیه می خوانند، به 

پا کرده اند. 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: بیش از ۸۰ درصد حوادث 
ســایبری اخیر پیچیدگی نداشت و به این دلیل رخ داد که در آن دستگاهها، 
چهارچوبهای اولیه امنیتی را رعایت نکرده، در حالی که اشِــکال و راه حل 

آنها هم معلوم بوده است.
غلامرضا جلالی در روز نخســت همایش پدافند شــیمیایی خراسان 
رضوی در مشهد، با اشاره به هک شدن سامانه شهرداری تهران، افزود: هک 
سامانه شهرداری تهران که در تابستان رخ داد، به دلیل وجود ۳۰۰ دسترسی 
ادَمین بود که می توانســت هر کاری را انجام دهد. ادَمین، در کنترل سیستم 
های اداری به اندازه مدیرعامل یا بیشــتر اختیارات دارد. باید کســی که می 
خواهد ادمین اداری باشــد صلاحیت امنیتی وی استعلام شود تا مشخص 

باشد، فرمان کار دست چه کسی قرار گرفته است.

خبرگزاری جمهوری اســلامی با اشاره به گزارش جدید صندوق بین 
المللی پول نوشــت: از جمله کشــور هایی که اقتصاد کوچکتری نسبت به 
ایران در ســال جاری میلادی دارند عبارتند از: لهســتان، تایلند، پاکستان، 
هلند، آرژانتین، آفریقای جنوبی، امارات، ســوئیس، بلژیک، سوئد، اتریش، 

نروژ، پرتغال، یونان، فنلاند و بلاروس. 
اقتصاد سوئیس، بلژیک، سوئد، اتریش و ایرلند نزدیک به نصف اقتصاد 
ایران در ســال ۲۰۲۲ محاسبه شده اســت. صندوق بین المللی پول تولید 
ناخالص داخلی ســوئیس را ۷۳۷ میلیــارد دلار، بلژیک ۷۲۳ میلیارد دلار، 
ســوئد ۶۸۴ میلیــارد دلار، اتریش ۵۹۹ میلیــارد دلار و ایرلند ۶۶۶ میلیارد 
دلار پیش بینی کرده اســت. حجم اقتصاد فرانسه نیز حدود دو برابر اقتصاد 

ایران است. 
تولید ناخالص داخلی فرانســه بر اســاس شــاخص قدرت خرید در 
ســال ۲۰۲۲ افزون بر ســه هزار و ۶۸۸ میلیارد دلار پیش بینی شــده است. 
ایــران بــا تولید ناخالص داخلی یک هزار و ۴۴۹ میلیارد دلاری بر اســاس 
شاخص قدرت خرید در سال ۲۰۲۱ نیز در رتبه ۲۱ جهان در میان بزرگترین 

اقتصاد های دنیا قرار گرفته بود.  

در همه ادوار به دلیل حاکمیت رابطه بر ضابطه و تقدم مناسبات فامیلی ،گروهی و 
سیاسی بر مناسبات تخصصی ، علمی و نخبگی شعار اولویت دادن به نخبگان در حد 
شعار مانده است. با این حال در گذشته فضای عمومی کشور بیشتر به طرف اهتمام 
به تخصص و نخبگان رفت، اما در شرایط امروز فضای عمومی کشور و فضای حاکم 
بر دستگاه های اجرایی به دلیل تقدم شعار های تند و اولویت دادن به ظواهر عرصه 
بیش از بر نخبگان تنگ شــده و نوعی مهجوریت برای نخبگان ایجاد شده است.
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